
J.nr. SN 2001-101-1235

Den 28. juni 2005

Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 148 stillet af Folketingets Miljø- og Planlægningsud-
valg 

Spørgsmål 148
Har ministeren planer om at indføre pligt til at føre ventelister i kolonihaveforeninger, således at alle kan 

komme i betragtning ud fra ensartede, åbne og objektive kriterier?

Svar
Den 24. november 2004 fremsendte jeg Miljøministeriets redegørelse om Lov om kolonihaver til Folketin-

gets Miljø- og Planlægningsudvalg.

Det bl.a. fremgår af redegørelsen, at jeg har bedt Skov- og Naturstyrelsen om i samarbejde med Kom-

munernes Landsforening, Kolonihaveforbundet og Direktoratet for FødevareErhverv at vurdere problem-

stillingen omkring ”penge under bordet”, herunder vurdere mulighederne for og hensigtsmæssigheden af 

at etablere en central venteliste for overdragelse af kolonihaver. 

Skov- og Naturstyrelsen har på den baggrund nedsat en arbejdsgruppe, som forventes at færdiggøre sin 

arbejdsrapport med anbefalinger, bl.a. om en central venteliste, inden udgangen af oktober 2005. 

En central venteliste vil - ud over at virke mod "penge under bordet" - også kunne sikre, at kolonihaverne 

overdrages ud fra ensartede, åbne og objektive kriterier. 

Jeg afventer nu arbejdsgruppens rapport og anbefalinger.
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